
 MÖTESPROTOKOLL 
  
 Mötesdatum  
 2024-04-22 

 
Kommunfullmäktige 

 
Plats och tid Medborgarhuset  kl. 13:00-16:04 

Beslutande ledamöter Erik Lövgren (S) 
Birgitta Sjögren (S) 
Jan Filipsson (S) 
Anna Arvidson (S) 
Mikael Johansson (S) 
Liselotte Johansson (S) 
Anette Lövgren (S) 
Stiven Wiklund (S) (ordförande) 
Sara Månsson (S) 
Per-David Wennberg (S) 
Oline Filipsson (S) 
Conny Holmberg (S) 
Erik Thunefors (SD) 
Stig Malmberg (SD) (2:e vice ordförande) 
Tony Jensén (SD) 
Gunnar Jansson (SD) 
Kent Johansson (SD) 
Linda Mattsson (VF) 
Joakim Bäckström (VF) 
Lina Lindman (VF) 
Lars-Olof Larsson (VF) 
Anna-Carin Lögdahl (M) 
Hans-Erik Bäck (M) 
Tomas Milling (M) (vice ordförande) 
Angelica Karlsson (M) 
Elisabet Larsson (C) 
Örjan Olsson (V) 
Åke Nylén (S)  ersätter Sten-Ove Danielsson (S) 
Mikael Ahnström (S)  ersätter Josefin Svedbäck (S) 
Dennis Hjalmarsson (SD)  ersätter Peter Edbom (SD) 
Nicklas Lundin (VF)  ersätter Leif Grip (VF) 
Emil Lindblad (VF)  ersätter Angelica Göransson Malkusson 
(VF) 
Emma Lindström (C)  ersätter Helena Elfvén (C) 
Mona Hammarstedt (KD)  ersätter Carl-Olof Svensson (KD)  

 

 

Ej tjänstgörande ersättare Jimmy Lundgren (S) 
Lars Åke Forslin (SD) 
Tord Sundqvist (M) 
Nils-Erik Flemström (M) 
Kjell Grip (KD)  
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 Mötesdatum 

Kommunfullmäktige   2024-04-22 
 
Övriga närvarande Mattias Robertsson Bly (Kommunchef) 

Elin Österlund Nyström (Sekreterare)  
 

Justeringens plats och tid Digital signering  2024-04-26   13:00 

Protokollet omfattar §41 

  Sekreterare  Elin Österlund Nyström  
  Ordförande  Stiven WIklund  
  Justerande  Oline Filipsson 

Nicklas Lundin 

Datum för anslags uppsättande 2024-04-29   

Datum för anslags nedtagande 2024-05-20   
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 Mötesdatum 

Kommunfullmäktige   2024-04-22 
 
 

§41 
Ny förskola i Fränsta (KS 24/11) 

 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att 

1. Återremittera ärendet. 
    

Reservationer 
Erik Lövgren (S), Birgitta Sjögren (S), Jan Filipsson (S), Anna Arvidson (S), Mikael 
Johansson (S), Liselotte Johansson (S), Anette Lövgren (S), Stiven Wiklund (S), Sara 
Månsson (S), Per-David Wennberg (S), Oline Filipsson (S), Conny Holmberg (S), Åke Nylén 
(S), Mikael Ahnström (S), Anna-Carin Lögdahl (M), Hans-Erik Bäck (M), Tomas Milling 
(M), Angelika Karlsson (M), Elisabet Larsson (C), Emma Lindström (C) och Mona 
Hammarstedt (KD) reserverar sig till förmån för eget förslag. 
 

Sammanfattning 
2022-06-13 beslutade Kommunfullmäktige att uppdra till Ånge Fastighets- och Industri att ta 
fram underlag för byggandet av en ny förskola i Fränsta. 
Tidigare har lokalförsörjningsgruppen, som består av tjänstepersoner, tagit fram underlag att 
arbeta vidare med lokalförsörjningen i östra delarna av Ånge kommun. Där lyftes förslag på 
möjligheten till en ny förskola i Fränsta. ÅFA och verksamhetsföreträdare har under 2023 haft 
återkommande diskussioner om lämpliga och möjliga lösningar. ÅFA tog därefter fram tre 
möjliga förslag till förskolor med den aktuella marken i åtanke. Verksamhetens bedömning är 
att föreslå samma modell som uppfördes i Ånge. 
Som en del av kommunens kompetensförsörjningsarbete och tillväxtmål samt möjligheten att 
skapa goda och hållbara lärmiljöer för barn i förskolan föreslår kommunförvaltningen att man 
ska bygga och inrätta en ny förskola i Fränsta. 
 
 
Ajournering 
Ajournering kl. 15.35-15.50. 
 
Yrkanden 
Erik Lövgren (S) föreslår kommunfullmäktige besluta att 

1. Inrätta en ny förskola i Fränsta där samtliga förskoleverksamheter i Fränsta ryms. 
2. Ny förskola i Fränsta byggs enligt samma modell som Skogsbackens förskola i 

Ånge. 
3. Uppdra till kommunchefen att redovisa hur utformningen av trafiksituationen 

kommer att vara och hur man säkerställer en god utomhusluft kring förskolan. 
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Kommunfullmäktige   2024-04-22 
 
Förslaget bifalls av Jan Filipsson (S), Mikael Johansson (S), Mona Hammarstedt (KD), Per-
David Wennberg (S), Elisabet Larsson (C), Anette Lövgren (S), Hans-Erik Bäck (M), Emma 
Lindström (C) och Joakim Bäckström (VF). 
Dennis Hjalmarsson (SD) föreslår kommunfullmäktige besluta att 

Återremittera ärendet. 
Förslaget bifalls av Linda Mattsson (VF), Erik Thunefors (SD), Lars-Olof Larsson (VF), 
Örjan Olsson (V), Lina Lindman (VF). 
 
Ordförande konstaterar att det att finns två förslag till beslut, dels Erik Lövgrens (S) förslag, 
dels Dennis Hjalmarssons (SD) förslag. 
Ordförande ställer förslagen emot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
Erik Lövgrens (S) förslag.  
 
Votering 
Omröstning begärs. 
Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång 
Ja-röst för Erik Lövgrens förslag 
Nej-röst för Dennis Hjalmarssons förslag. 
 
 
 Omröstningsresultat 
Med 22 ja-röster för Erik Lövgrens förslag och 12 nej-röster för Dennis Hjalmarssons (SD) 
förslag beslutar kommunfullmäktige bifalla Dennis Hjalmarssons (SD) förslag. 
 
Skäl till beslut 
Motivering till återremiss bifogas protokollet. 
 

Beslutsunderlag 
• Ny förskola i Fränsta 
• Ny förskola i Fränsta - Alternativ och jämförelse ÅFA 
• Kartskiss - Byggnad och utemilljö 
• Hyresoffert_Ny Förskola Fränsta 20240403 
• Förteckning - Utemiljö och lekutrustning 
• §14 UU Ny förskola i Fränsta 
• §50 KS Ny förskola i Fränsta 

 

Förvaringsplats för protokollet Digitalt 
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Kommunfullmäktige   2024-04-22 
 
 
Voteringslista: §41 
Ärende: Ny förskola i Fränsta,  KS 24/11 
 
Voteringslist(or) 
Ny förskola i Fränsta 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Erik Lövgren (S), ledamot X   
Birgitta Sjögren (S), ledamot X   
Jan Filipsson (S), ledamot X   
Anna Arvidson (S), ledamot X   
Mikael Johansson (S), ledamot X   
Liselotte Johansson (S), ledamot X   
Anette Lövgren (S), ledamot X   
Stiven Wiklund (S), ordförande X   
Sara Månsson (S), ledamot X   
Per-David Wennberg (S), ledamot X   
Oline Filipsson (S), ledamot X   
Conny Holmberg (S), ledamot X   
Erik Thunefors (SD), ledamot  X  
Stig Malmberg (SD), 2:e vice ordförande  X  
Tony Jensén (SD), ledamot  X  
Gunnar Jansson (SD), ledamot  X  
Kent Johansson (SD), ledamot  X  
Linda Mattsson (VF), ledamot  X  
Joakim Bäckström (VF), ledamot X   
Lina Lindman (VF), ledamot  X  
Lars-Olof Larsson (VF), ledamot  X  
Anna-Carin Lögdahl (M), ledamot X   
Hans-Erik Bäck (M), ledamot X   
Tomas Milling (M), vice ordförande X   
Angelica Karlsson (M), ledamot X   
Elisabet Larsson (C), ledamot X   
Örjan Olsson (V), ledamot  X  
Åke Nylén (S), ersättare X   
Mikael Ahnström (S), ersättare X   
Dennis Hjalmarsson (SD), ersättare  X  
Nicklas Lundin (VF), ersättare  X  
Emil Lindblad (VF), ersättare  X  
Emma Lindström (C), ersättare X   
Mona Hammarstedt (KD), ersättare X   
Resultat 22 12 0 
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Här kommer skälen bakom oppositionens återremissyrkande: 
 
Det är av yttersta vikt att vi tar ekonomiska beslut på ett seriöst och balanserat sätt. Om vi överdriver 
våra utgifter nu riskerar vi att majoriteten inte kan styra de kommande åren med en budget i balans, 
vilket skulle leda till att kommunens likviditet går under 100%. 
Trots att majoriteten har betonat vår goda ekonomi och välskötta kommun under lång tid, börjar det 
nu dyka upp varningssignaler om stora framtida underskott och innan vi kan göra en större 
investering, som ett förskolebygge, behöver vi säkerställa att vi klarar av det och samtidigt klara att 
bedriva övrig verksamhet på ett bra vis, som till exempel hålla kvaliteten i grundskolan. 
Oppositionen är redo att ta ansvar, men det innebär också att vi måste vara beredda att göra svåra 
beslut när det gäller stora utgifter över lång tid. 
 
Det vi önskar kompletterade underlag kring är: 
1. Hur befolkningsutvecklingen förväntas se ut i vårt område de kommande sex åren. 
2. Konsekvenserna för utbildningssektorn (barn och unga) med ökade kostnader.  En prognos för 
nettokostnadsavvikelse för förskolan i framtiden.  
3. Konsekvenserna för andra planerade satsningar. 
4. Den totala låneskulden för kommunen och koncernen om alla planerade satsningar under de 
kommande tio åren genomförs. Det inkluderar planerade projekt som planarbeten och området 
kring Alby. 
5. Låneutrymmet enligt Kommuninvest, och risken för minskat utrymme om kommunen inte kan 
uppfylla kraven för god ekonomisk hushållning enligt kommunallagen. 
6. En riskanalys av räntan om den fortsätter att vara hög eller stiger ytterligare. Vad skulle varje 
tiondels ökning eller minskning av räntan innebära för våra planerade investeringar?  
7. De direkta besparingarna om en ny förskola byggs, och vilka konsekvenser det skulle få för 
personal och andra lokaler. 
8. Exempel på alternativa lösningar som skulle innebära mindre investering.  
 
Genom att noggrant överväga dessa frågor kan vi säkerställa att vi tar ansvar för kommunens framtid 
på ett hållbart sätt. 
 
 
Hälsningar  
VF, SD och V genom Lina Lindman  
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